
 
 
Občan, neznajíce účele a zřízení obce své, 
nevědoucí, co se v ní děje, jak se řídí,  
nechápající celého ústrojí jejího, nemůže 
také ani dobře znát své povinnosti, tak 
jako ani svých práv nezná.  
                         K. H. Borovský (1846)       
 

                                                                

 
Vážení spoluobčané. 
 
Dostává se Vám do rukou 
historicky první číslo obecního 
zpravodaje. Smyslem vzniku 
tohoto zpravodaje není 
zviditelnění zastupitelstva nebo 
starosty, ale možnost podat Vám 
komplexní informaci o životě 
v naší obci a pokusit se vytvořit a 
upevnit vazby mezi 
zastupitelstvem a občany. Je to 
však tiskovina jako každá jiná, má 
možnost ovlivnit čtenáře a tak 
zárukou určité serióznosti by měl 
být člověk, který bude odpovídat 
za obsah časopisu. Toto se při 
výběru takové osobnosti doufám 
podařilo. Forma časopisu se teprve 
rodí, během několika čísel by se 
měla ustálit a tak prosím omluvte  
nedostatky prvních vydání. S 
pomocí Vašich připomínek a 
podnětů se to snad brzy podaří a 
věřím, že kvalita tohoto našeho 
periodika bude mít v budoucnu jen 

rostoucí tendenci. Na tomto místě 
bych se rád pravidelně vyjadřoval 
jen k určitým hlavním událostem, 
ostatní témata a informace ze 
zasedání zastupitelstva budou na 
následujících stranách. Svůj 
prostor uvnitř každého čísla 
nalezne vedení školy a zástupci 
organizací, neměl by chybět 
kalendář připravovaných akcí a 
událostí v obci. Velice vítaná 
budou zamyšlení nebo náměty ve 
formě Vašich případných 
příspěvků v dalších číslech. Jak 
jsem již dříve v předvolebním 
období vysvětlil, vše, co nyní 
spolu se zastupitelstvem děláme 
směřuje k tomu, abyste se v naší 
obci cítili spokojeni a abyste se 
snad někdy v blízké budoucnosti 
zapojili, byť třeba jen svou účastí 
do dění v obci a nebo na akcích 
pořádaných místními 
organizacemi. Věřte mi, že je to ta 
největší odměna pro ty, kteří se 
tyto akce snaží pro Vás připravit. 

   Tento výtisk se k Vám dostává 
na konci adventní doby 
v předvečer svátků vánočních. 
Následující dny bývají symbolem 
spokojenosti, pohody, lásky a 
vzájemného porozumění. Moc 
bych si přál, aby tomu tak bylo i 
v naší obci. Snad tomu může 
napomoci i sobotní Zpívání u 
Vánočního stromu, které by mělo 
mít neformální charakter - prostě 
si jen tak přijít pospolu zazpívat 
koledy, poslechnout sváteční 
troubení křídlovek, navodit si tu 
správnou vánoční atmosféru. 
Následný Vánoční koncert bude 
určitě příjemným završením 
celého večera.  
   Dovolte mi nyní popřát Vám 
spokojené a příjemné prožití 
svátků vánočních a schopnost 
udržet si tuto sváteční náladu i po 
celý příští rok.   
                             
                             Vladimír Drbola 
                                starosta obce



Volby do Zastupitelstva obce Starovičky  
 
      Rok 2006 je opět rokem 
volebním. Po červnových volbách 
do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR následovaly ve 
dnech 20. a 21. října volby do 
Senátu a volby do zastupitelstev 
měst a obcí. Volby do obecních 
zastupitelstev se setkávaly vždy se 
značným zájmem voličů a nejinak 
tomu bylo i v letošních volbách.   
   Ve Starovičkách se o přízeň 
voličů a o 9 křesel v obecním 
zastupitelstvu ucházelo celkem 27 
kandidátů, kteří vytvořili tři 
volební uskupení. Volební číslo 1 
si vylosovala Strana nezávislých 
v čele s Vladimírem Drbolou, 
volební číslo 2 připadlo Sdružení 
nezávislých kandidátů pro 
Starovičky Ladislava Tomka a pod 
číslem 3 kandidovala strana 
Moravané, v jejímž čele stál 
Ladislav Klecandr.   
   Pro volby do obecního 
zastupitelstva byl ve Starovičkách 
určen jeden volební obvod. Ve 
volebních seznamech bylo zapsáno 
celkem 592 voličů, svého 
volebního práva využilo  356 
občanů, což představuje volební 
účast 60 %. 
 
Volební strana č. 1   Strana 
nezávislých         
počet hlasů za stranu celkem  1267         
počet mandátů                              4 
1, Vladimír Drbola 180 hlasů 
2, Pavel Šafařík 209 hlasů 
3, Pavel Pěnčík 140 hlasů 
4, Vlastimil Šebesta 110 hlasů 
5, Petr Kadlec 181 hlasů 
6, David Tomek 112 hlasů 
7, Blažena Krčková  86 hlasů 
8, Milena Panicová 100 hlasů 
9, Václav Hovězák 149 hlasů 

 
 
Volební strana č. 2 
Sdružení nezávislých kandidátů 
pro Starovičky 
počet hlasů za stranu celkem  1383 
počet mandátů                              4  

1, Ladislav Tomek 196 hlasů 
2, Stanislav Novák 178 hlasů 
3, Josef Mazůrek 162 hlasů 
4, Pavel Prát 149 hlasů 
5, Kateřina 

Pleskačová 
167 hlasů 

6, Radim Hovězák 131 hlasů 
7, Stanislav Bíza 133 hlasů 
8, Jana Klecandrová 123 hlasů 
9, Vladimír Mazůrek 144 hlasů 
 
   
Volební strana č. 3 
Moravané 
počet hlasů za stranu celkem    380 
počet mandátů                              1 
1, Ladislav Klecandr 52 hlasů 
2, Ladislav Popovský . 52  hlasů 
3, Jaromír Ovísek 45 hlasů 
4, Josef Pleskač 61 hlasů 
5, Václav Prát 23 hlasů 
6, Tomáš Habrovec 22 hlasů 
7, Antonín Richter 23 hlasů 
8, Antonín Klecandr 40 hlasů 
9 Ludvík Galečka 62 hlasů 
 
 
   Na základě dosažených 
volebních výsledků a následných 
propočtů byli do zastupitelstva 
obce zvoleni: Vladimír Drbola, 
Pavel Šafařík, Ing. Pavel Pěnčík, 
Mgr. Petr Kadlec, Ladislav 
Tomek, Stanislav Novák, Josef 
Mazůrek, Pavel Prát a Ludvík 
Galečka. 
 

 
 
O volby nových představitelů byl 
zájem mezi obyvateli obce. 
 
 
 

 
 
Nově zvolení členové obecního 
zastupitelstva při tajné volbě 
starosty a místostarosty obce. 
 
 
   Na ustavujícím zasedání 
obecního zastupitelstva dne 3. 
listopadu byl starostou obce 
zvolen Vladimír Drbola, 
místostarostou byl zvolen Pavel 
Šafařík. 
   Zápis s celkovými výsledky 
voleb, způsob výpočtu mandátů a 
další informace můžete získat na 
internetových stránkách obce, na 
adrese www.starovicky.cz  (ZT) 
 
 
 
Volby do senátu  
 
   Ve stejném termínu jako volby 
do obecních zastupitelstev se 
konalo také první kolo voleb 
senátních (20. a 21. října 2006). 
Na Břeclavsku se o senátorské 
křeslo ucházelo celkem 9 
kandidátů. Oproti volbám do 
obecních zastupitelstev, kde 
především v malých obcích 
dominovali nezávislí kandidáti, ve 
volbách do Senátu PČR patřili 
k favoritům kandidáti větších 
politických stran.  
   Ve Starovičkách se prvního kola 
senátních voleb zúčastnilo celkem 
287 voličů (účast 48 %), kteří  
(pokračování na str.3) 

http://www.starovicky.cz


 
Volby do senátu 
(pokračování ze str.2) 
 
odevzdali 271 platných hlasů. O 
tyto hlasy se rozdělili jednotliví 
kandidáti následujícím způsobem: 
1, Vladimír 

Schovánek 
5 hlasů 

2, Ludmila Živná 33 hlasů 
3, Jiří Matuška 6 hlasů 
4, Zdeněk Petr 2 hlasy 
5, Milan Blažek 52 hlasů 
6, Josef Ševčík 5 hlasů 
7, Josef Vašíček 14 hlasů 
8, Jan Koráb 52 hlasů 
9, Jan Hajda 102 hlasů 
 
   Vítězem prvního kola senátních 
voleb se na Břeclavsku stal 
kandidát České strany sociálně 
demokratické Jan Hajda, který 
získal celkem 26,57 % hlasů. Na 
druhém místě se umístil kandidát 
Občanské demokratické strany 
Milan Blažek se ziskem 20,69 % 
hlasů. Tito dva kandidáti se střetli 
28. října ve druhém kole senátních 
voleb. Lze konstatovat, že i 
v celostátním měřítku byl ze strany 
voličů o druhé kolo senátních voleb 
menší zájem, což se projevilo i na 
účasti voličů ve Starovičkách. Volit 
přišlo jen 151 voličů (účast 25,5 
%). Z těchto 151 platných hlasů 
obdržel Milan Blažek 50 hlasů a 
Jan Hajda 101 hlasů.  
   Celkovým vítězem voleb a 
senátorem za Břeclavsko se stal šéf 
Okresní agrární komory v Břeclavi 
a předseda Zemědělského družstva 
Sedlec Ing. Jan Hajda. (ZT) 

 
Ze zasedání obecního zastupitelstva   

   
Ze zasedání obecního  zastupitelstva 
 
3. listopadu 2006 
   Na ustavujícím zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, obecní 
zastupitelstvo po projednání  
a) zvolilo:  
     1, starostu obce          -   Vladimíra Drbolu, bydliště Starovičky č. 
264 
     2, místostarostu obce  -   Pavla Šafaříka, bydliště Starovičky č. 270   
 
b) schválilo: 
     jednací řád zastupitelstva obce  
 
c) vzalo na vědomí: 
     složení slibu všech členů zastupitelstva   
 
 
24. listopadu 2006   
obecní zastupitelstvo schvaluje: 

1. Zápis a usnesení z minulého zasedání. 
2. Finanční výbor ve složení: Ing. Pavel Pěnčík (předseda), 

Luděk Galečka a Pavel Prát.  
      Kontrolní výbor ve složení: Stanislav Novák (předseda), 

      Ladislav Tomek a Josef Mazůrek. 

3. Kulturní komisi ve složení: Mgr. Petr Kadlec (předseda), 
Stanislav Bíza a Kateřina Pleskačová.  

      Přestupkovou komisi ve složení: Milan Pekárek (předseda),      
      Vladimír Drbola a Josef Mazůrek. 
4. Členy do rady školy: Mgr. Petra Kadlece a Stanislava 

Nováka. 
5. Statutární zástupce do a.s. Hantály V. Pavlovice: Vladimíra 

Drbolu a Pavla Šafaříka. 
6. Měsíční odměny pro členy OZ ve výši 380,-Kč, pro členy 

výborů a komisí ve výši 500,- Kč, pro předsedy výborů a 
komisí 700,- Kč a pro místostarostu ve výši 1500,- Kč. 

7. Inventurní komisi pro rok 2006 ve složení: Ladislav Tomek 
(předseda), Pavel Šafařík a Josef Mazůrek.  

8. Směrnici o zabezpečení zákona o finanční kontrole č. 
320/2001 Sb. 

9. Směrnici o poskytování finančních dotací. 
10. Dotaci 10 000,- DH Palavance na vydání prvního hudebního 

nosiče (CD) 
11. Vybudování odstavné plochy před domem čp. 59 držiteli 

ZTP/P Stanislavu Bízovi. 
12. Neoficiální vydávání obecního zpravodaje obce. 

 

Zastupitelstvo obce pověřuje:  
1.    Starostu dalším jednáním ohledně vyřízení stavebního                         

             povolení na umístění autobusové   směr Břeclav. (HŠ) 
 



 
Třídit, či netřídit komunální odpad?    
 
   Domácnosti spotřebovávají čím 
dál více zboží. Určitě si všichni 
pamatujeme dobu, kdy se 
prodávala většina výrobků bez 
důmyslných obalů, ať už to byly 
potraviny, hračky nebo různé 
domácí spotřebiče. Časy se však 
rychle mění a v prostorách 
samoobslužných obchodů a 
následně super- a hypermarketů 
nakupujeme spoustu věcí, které 
jsme původně koupit ani nechtěli, 
ale najednou je „nutně 
potřebujeme“. Obrovská 
konkurence výrobců, tak typická 
pro dnešní dobu, nutí designéry 
k čím dál více nápaditějším 
přebalům výrobků. Vždyť v regále 
se stejným druhem zboží se 
většina z nás zastaví právě před 
výrobkem, jehož obal nás nejvíce 
zaujme. Z vlastní zkušenosti však 

jistě víte, že mnohdy zakoupený 
výrobek je podstatně drobnější než 
obal sám. Tím pádem si všichni i 
když si myslíme, že kupujeme jen 
to nejnutnější, přinášíme domů 
více a více různých krabiček, 
plastových tvarovek a pěnových 
výplní, které následně vyhodíme 
do popelnic. Dříve se obaly - 
většinou byly z kartonu, prostě 
spálily. Nyní v současných 
domácnostech takové možnosti 
nemáme - pohodlí plynového či 
elektrického vytápění je nesporné. 
Ale nejsme už moc pohodlní a 
neteční k tomuto problému? To, 
jak je zboží baleno samozřejmě 
neovlivníme, ale máme přece 
možnost odpad třídit. Kontejnery 
na různé druhy odpadu ani sběrný 
dvůr nechybí, ale ruku na srdce - 
kdo z nás to dělá pravidelně a 

opravdu důsledně? I když si 
myslíme, že se nás uložení a 
následná likvidace netříděného 
odpadu nyní netýká (vzpomenete 
si někdy na naše děti 
v budoucnosti?), pro většinu z nás 
je v současnosti důležité to, že se 
rok od roku zvyšuje množství 
uloženého odpadu a tím 
samozřejmě i finanční náklady na 
jeho svoz a uložení. Naopak za 
odvoz tříděných plastů, skla, 
papíru a železa se peníze vrací 
zpět do obecních rozpočtů.  
Prostor k zamyšlení každý z nás 
rozhodně najde a nechávám na 
zvážení každého z nás, jestli nám 
ta trocha vynaložené námahy stojí 
za to. 
(VD)

  

K problematice svozu a uložení komunálního odpadu   
 
   Pro rok 2006 odsouhlasilo 
zastupitelstvo obce poplatek za 
likvidaci komunálního odpadu ve 
výši 350,- Kč na občana. V tomto 
roce bylo od občanů vybráno 
celkem 258.230,- Kč, na 
poplatcích za uložení odpadu na 
sběrném dvoře bylo vybráno 
dalších 12.655,- Kč a za tříděný 
odpad v systému Ekokom obdržela 
obec částku 17.668,- Kč. Celkové 
příjmy do obecní pokladny za 
likvidaci odpadu představovaly 
288.553,- Kč, na výdajích však 
obec zaplatila firmě Hantály 
částku 404.194,- Kč, což znamená, 
že obec na likvidaci komunálního 
odpadu doplácela 115.641,- Kč 
z obecního rozpočtu (tj. 156,- Kč 
na občana). 
   Na základě předběžných 
informací z a.s. Hantály se v roce 
2007 zvýší cena za uložení tuny 
odpadu o 64,30 Kč a cena za 
odvoz odpadu se zvyšuje o 11,90 
Kč na občana (pozn. celková cena 

se skládá z ceny za uložení a 
z ceny za odvoz, poplatek je 
zvyšován na základě zákona č. 
185/2001 Sb.). Touto situací se 
bude zastupitelstvo zabývat na 
nejbližší schůzi, o případném 
zvýšení a termínu vybírání 
poplatků budete informováni 
místním rozhlasem (pozn. 
pravděpodobně dojde k navýšení 
poplatku na 400,- Kč a poplatky se 
budou vybírat od 1. února 2007) 
 
   Sběrný dvůr je otevřen pro 
veřejnost každou sobotu od 9-11 
hodin, kde je možno ukládat jak 
komunální odpad do kontejnerů, 
tak i odpad tříděný - plasty, sklo, 
papír, železo. V zájmu nás všech 
je dodržovat třídění odpadu, 
protože za každý kilogram 
separovaného odpadu dostáváme 
zpět peníze do obecního rozpočtu. 
Tím, že tento odpad nebude 
v popelnicích se zároveň snižuje 
množství uloženého komunálního 

odpadu, za který platíme my 
všichni. Je nutno ovšem auta 
svozu pravidelně vážit, po 
předběžných jednáních s a.s. 
Hantály je toto možné, dosud se 
používal jen průměr při 
společných svozech. Nově se 
zavádí třídění bílého a barevného 
skla - toto prosím dodržujte, jinak 
při vykládce kontejnerů nastávají 
problémy a není nám uznán 
finanční příspěvek. Kontejner na 
bílé sklo je zatím jen u obchodu, 
tabulové sklo bude nově možno 
uložit na sběrném dvoře. (VD) 
 
Pro tříděný odpad jsou určeny 
následující barevné pytle: 
průhledné    -PET lahve, plasty     . 
modré  -papír 
červené -nápoj. karton 

(Tetrapack) 
černé       
. 

-veškerý komunální 
odpad 

 

 
  



 
 

 

Vánoce   
 
   Tak tu máme zase vánoce. Vánoce. Těšíme se na ně už jako malé 
děti. Kapr, dárky, koledy, zkrátka sváteční nálada, očekávání 
něčeho pěkného. Vzpomínám si, je to sice už dlouho, ale přesto 
vím, že kdysi byla adventní doba vyplněna přirozeným pocitem 
sounáležitosti všech lidí v blízkém okolí. Lidé na vesnici to vnímali 
ještě intenzivněji, protože každý každého znal a s blížícími se 
svátky vánočními opadaly všechny problémy a mizely i běžné 
nesváry, které se za celý rok mezi nimi nashromáždily. Nevím, 
možná jsem si dobu, kdy jsem byl ještě malý, jen zidealizoval, ale 
tehdy jsem to tak cítil. S rostoucím věkem se pomalu začala 
vytrácet potřeba dárky dostávat a čí dál více vítězí snaha 
obdarovávat ostatní a být „jen“ spokojený. Toto pro mě znamená 
mít kolem sebe jak své blízké, tak i ostatní lidi v okolí spokojené a 
v dobré náladě. 
   Doba se však rychle mění. Tatam je tehdejší nefalšovaná, správná 
předvánoční atmosféra, reklamy obchodníků na nás útočí na 
každém kroku, nerozhodně přecházíme od obchodu k obchodu, 
sháníme co možná nejlepší dárky. Dnes už to bohužel nejsou jen 
maličkosti, které umí potěšit toho druhého, ale dárky hodnotíme 
podle ceny. I snad proto je čím dál častěji kolem nás vidět 
netečnost, nezájem, samota. O to víc si vážím lidí, u kterých i dnes 
vidím to, co jsem vídával kdysi. Snad i proto dál věřím, že by se 
lidé jeden k druhému mohli zase chovat pěkně, navzájem si 
pomáhat a dělat druhým radost - jen tak, pro nic za nic. Nejen o 
Vánocích. Ale možná si to zase jen idealizuji. (VD) 
 
 

 

 

 
Víte, jak bylo vloni?  
   Ano, řeč je o počasí. Je to 
časté a oblíbené téma na 
návštěvách, při setkání 
sousedů a vůbec v situacích, 
kdy konverzace vázne a my 
nevíme o čem hovořit. Proč si 
o něm, tedy o počasí, něco 
nepovědět? 
   Že byla minulá zima dlouhá 
s rekordním množstvím sněhu 
víme snad všichni. Pamatujete si 
ale, kdy nám tady ve 
Starovičkách napadl před rokem 
první sníh? Bylo to už 21. 
listopadu. Sice jenom 2 cm, ale 
sedmadvacátého už bylo sněhu 8 
cm. Poslední listopadový den 
přibyly další 3 cm, ale už 
odpoledne se ta sněhová nadílka 
začala rozpouštět. Vždyť bylo 
8°C nad nulou! Oteplování 
pokračovalo i v následujících 
dnech a tak vzal sníh brzy za 
své. Týden před Vánocemi sice 
napadlo 10 cm nového sněhu, 
ten však dlouho nevydržel a tak 
Štědrý den byl opět beze sněhu. 
Až 28. prosince nasněžilo 15 cm 
a třicátého dalších 20 cm. 
Sněžilo a sfukovalo i v noci před 
Silvestrem, takže Nový rok jsme 
přivítali v bohatě zasněžených 
Starovičkách. Byl to asi 
opožděný dárek od Ježíška nám 
všem. Největší radost z toho 
měly asi děti. Není totiž 
pravidlem, že si mohou o 
vánočních prázdninách užívat 
zimních radovánek. A tak 
doufejme, že se ta peřina se 
sněhem roztrhne nad 
Starovičkami i letos a zima bude 
bílá – tak jak má být. (MP) 
 

 
 

 
  



Kratičce o větší školičce   
 
   Naše  zařízení – Základní škola a 
Mateřská škola ve Starovičkách je 
společným subjektem základní 
školy, mateřské školy, školní 
družiny a školní jídelny. V budově 
školy je též umístěna obecní 
knihovna, kde v zájmu  zlepšování 
čtenářských dovedností pořádáme  
několikrát ročně besedy se žáky 
s úmyslem motivovat je  
k hezkému vztahu ke čtení a 
dětským knihám. 
   ZŠ spojuje do dvou tříd žáky pěti 
postupných ročníků, tudíž je 
školou málotřídní se všemi obecně 
známými pozitivy i problémy. 
Konstruktivní a neformální se jeví 
spolupráce se školskou radou a 
také s rodiči našich dětí a žáků. 
   Spolupráce  s obecním 
zastupitelstvem byla  věcná a na 
dobré úrovni, s jistým uznáním  je 
třeba objektivně konstatovat, že 
patříme ke školám relativně dobře 
vybaveným a udržovaným.  
Pochopitelně je hranice  
materiálního stavu školy  v přímé 
souvislosti s úrovní vývoje  celé 
společnosti a „poctivá škola“ se 
musí přizpůsobovat  vývojovým 
trendům a  aktuálním požadavkům 
doby.   
   Jsme těsně po volbách, 
blahopřejeme všem zvoleným 
zastupitelům, hodně nápadů, 
koncepčních kroků  a radost 
z tvořivé práce přejeme všem, 
kteří jsou ochotni  se bít za lepší 
zítřky nás všech.     
Z několika setkání  a jednání 

s panem Drbolou  starostou 

obce vyplývá, že školství 

nebude okrajovou záležitostí 

nového realizačního týmu - 

zastupitelstva, ale jistou 

prioritou. Patrně  není potřeba  

zdůrazňovat obecně známou 

skutečnost, že investice do 

vzdělání jsou nejlépe 

investované peníze, s nejvyšší 

návratností, ale v delším 

časovém horizontu. 

  
   V naší škole téměř neznáme  
často  medializovaný problém 
současného školství – šikanu, 
toxikománii, krádeže, záškoláctví, 
ba ani úrazovost. 
   Na rozdíl od velkých školských 
kolosů je místní škola  zařízením, 
kde jsou všichni žáci  permanentně 
vedeni k hrdosti na svou obec, 
k hrdosti k místním tradicím a 
ochraně  s v é h o  životního 
prostředí. 
Z vlastivědných vycházek a 
exkurzí známe téměř každý  kout 
naší malebné obce a navíc často do  
didaktického procesu začleňujeme  
informace z historie i současného 
dění v obci.  
   Pedagogičtí pracovníci  v rámci  
dobového koloritu absolvují  různá 
školení pro tvorbu školního 
rámcového programu, studují 
angličtinu a snaží se udržet dobrou 
pověst školy i zájmovými útvary – 
kroužky.   Zajímavá „umělecká 

díla“ vznikají v keramické dílně, 
ve třídách  i školní družině. 
   Docela pyšní jsme na naši 
rozjíždějící se skutečně velmi 
ojedinělou koncepci výuky 
anglického jazyka. První setkání 
s tímto  jazykem  se  bude 
realizovat  již  v MŠ (paní učitelka 
Novotná intenzivně studuje 
v jazykovém kurzu), navazujeme  
kroužkem angličtiny v první a 
druhé třídě a  od třetího ročníku je 
dána výuka angličtiny legislativně, 
jako na ostatních školách. Od října 
se snažíme  s maminkami našich 
školáčků proniknout do tajů tohoto 
jazyka při pravidelných 
pondělních setkáních. Účastnice 
kurzu je potřeba skutečně 
pochválit. Dokonce jsme se 
dohodli na pokračování a 
zanedlouho … 
   Oceňujeme také, jak  s velkým 
nasazením  místní zkušení 
fotbaloví kumštýři  pečují o  
dětské  talenty, a i  k tomu účelu 
dobře poslouží i školní tělocvična.   
   Všechny děti a žáci se  
pochopitelně tuze těší  na Vánoce, 
nacvičujeme koledy, připravujeme  
ozdoby na překrásný obecní 
vánoční strom. 
   Do konce školního roku bychom 
rádi spojili  vyučování 
s praktickým životem místních 
rybářů, myslivců a snad i hasičů. 
   Za všechny pracovníky naší 
školy  přejeme  obyvatelům  naší 
obce pohodu a  slunce v duši nejen  
na Vánoce a  pro každý den.   
                                                                                      
Dr. Karel Pavliňák  
ředitel ZŠ a MŠ Starovičky

 

 
 
 
 



 
Šárka Cigánková   
 
 
Kratičce o mateřské školičce 
 
   Mateřskou školu ve Starovičkách navštěvují děti smíšené věkové 
kategorie, to je od 3 do 6 let. V letošním roce je zapsáno 23 dětí. Školka 
prošla v posledních letech malými stavebními úpravami. Zrušili jsme 
stěnu mezi třídou a šatnou, čímž jsme zvětšili třídu a hrací prostor pro 
děti.  Šatna byla vytvořena z bývalé lehárny. 
   Děti mají možnost rozvíjet své vědomosti a znalosti mimo jiné i formou 
vzdělávacích programů  na počítačích. Zdokonalují se jak ve znalostech 
barev, geometrických tvarů, prostorových vztahů atd. Od nového 
kalendářního roku začne kroužek angličtiny. Cílem není naučit děti  
hovořit plynule anglicky, ale položit dobré základní kameny pro další 
výuku na ZŠ. 
   Každoročně se podílíme na kulturních akcích  obce – Setkání  rodáků, 
navštěvujeme divadelní představení  v Hustopečích. Ve spolupráci se ZŠ 
se účastníme různých sportovních, recitačních a pěveckých soutěží, 
jezdíme na společné výlety. 
   Mateřská škola pořádá i společné akce s rodiči, např. dýňování, 
návštěva lyžařského vleku, sportovní odpoledne s táborákem, vánoční 
posezení s ochutnávkou cukroví. 
   Během každého školního roku se snažíme obohatit školku o nové 
hračky a nábytek. I letos se dětem pod našim vánočním stromečkem jistě 
něco objeví. 
   Chtěli bychom vylepšit školní zahradu  o dřevěný nábytek, kde by 
nechyběla ani skluzavka pro děti. Není to  levná záležitost, obáváme se, 
aby  nám to  starší  děti brzy nezničily.  
   Myslíme si, že pro naše děti vytváříme takové prostředí, aby se cítily 
bezpečně, spokojeně a rády mateřskou školu  navštěvovaly. 
                                                            Petra Novotná, vedoucí učitelka MŠ 
 
 
 
 
 
 
 
  
 

    Mikulášská nadílka  
Tak jako každoročně, tak i letos 
uspořádaly děti ze ŠD Mikulášskou 
nadílku pro děti z MŠ. Připravily 
pro ně malý dáreček (papírového 
Mikuláše s malou sladkostí), 
naučily se básničky. Pátého 
prosince ráno si přinesly kostýmy a 
nemohly se dočkat až se do nich 
obléknou. Odpoledne se připravily, 
oblékly a ve 14 hod. přišel Mikuláš 
se sedmi andílky a devíti čerty do 
školky. I když čerti byli hodní a 
moc nestrašili, děti z MŠ měly 
obavy. Přesto všechny básničky a 
písničky předvedly, jenom hru 
s čerty si zahrály ty nejodvážnější.  
   Po vzájemném rozdání dárečků se 
rozloučily a všechny se těšily na 
večer, na opravdové Mikuláše a 
čerty.    
    V současné době se děti 

zapojují  do zimní výzdoby 

školy, připravují vánoční 

ozdoby, nacvičují koledy ke 

zpívání ke stromečku. 

 
 
 

 

 
                              Lukáš F. 

 



Z Mikulášské nadílky    
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

Prvňáčci a druháčci   
 
   Prvňáčci a druháčci naší  školy úspěšně zahájili 
školní rok pod vedením  nové paní učitelky Mgr. 
Lenky Brenkusové.  
   Vyučování pobíhá převážně formou hry a názoru. 
Žáci jsou motivováni celoroční hrou a různými 
soutěžemi, které zvyšují efektivitu výuky. 
Využíváme co nejvíce pomůcek, které žákům umožní 
učivo lépe pochopit, zapamatovat si je a také je 
výuka více baví. Při únavě dětí využíváme prostoru 
na koberci (žáci mají k dispozici různé stavebnice, 
puzzle, mozaiky, encyklopedie i časopisy). V době 
přestávky se mohou odreagovat na žebřinách, cvičit 
na posilovacích strojích, hrát stolní tenis, skákat 
„panáka“. Ve třídě máme také dva počítače se 
kterými se žáci postupně seznamují. V hudební 
výchově žáci zpívají za doprovodu kytary, 
využíváme Orfeovu sadu hudebních nástrojů a také 
klávesy. 
   Výtvarná výchova z části probíhá v keramické 
dílně. Děti ji velice rády navštěvují a vznikají zde 
opravdu pěkné výrobky. Dílna je plně vybavená. Je 
zde žákům dispozici hrnčířský kruh, keramická pec, 
veškeré nářadí a pomůcky pro práci malých 
keramiků. Od měsíce října, kdy byla práce v dílně 
zahájena, se nám podařilo vytvořit spoustu výrobků, 
viz. foto. 
   Hrajeme s dětmi také loutkové divadlo a účastníme 
se různých akcí a soutěží pořádaných školou, např: 
představení kouzelníka, pořad o dopravní výchově, 
exkurze do ZD, sběr papíru, soutěž v recitaci, soutěž 
ve stolním tenise, divadelní představení „Když jde 
kůzle otevřít“ v Hustopečích. 
   Práce se nám daří také díky velmi dobré spolupráci 
s rodiči žáků. Pomoc rodičů  a práce rodiny je 
v prvních ročnících školy velmi důležitá a přispívá 
k úspěšnému startu dítěte ve škole. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 
Pavel    
 
 
Dýňování    
 
   Na pátek 13. října jsme 
v mateřské škole naplánovali 
,,dýňování s rodiči“. Každé 
dítě si mělo z domu přinést 
vydlabanou dýni, nožík a 
dobrou náladu. 
   Sraz jsme měli odpoledne 
na školní zahradě. Každé dítě 
mělo vytvořit se svým 
dospělým zástupcem svého 
originálního dýňáčka. Fantazii 
se meze nekladly a to bylo 
vidět i na konečných 
výsledcích. Všechny děti se se 
svými výtvory vyfotily a 
vystavily je na vstupních 
schodech školy. 
   Celou akci jsme zakončili 
společným táborákem a 
opekli jsme si špekáčky. 
Dobrá nálada a příznivé 
počasí tak provázelo jedno 
společně prožité odpoledne 
s dětmi a jejich rodiči. Těšíme 
se na další společné akce a 
tou další společnou akcí bude 
vánoční posezení s rodiči. 
 
 

 
Co připravujeme začátkem nového roku: 
 
Hrátky na sněhu a ledu 
Sportovní soutěže, stavby ze sněhu 
Slavnostní zápis dětí do 1. třídy 
Karnevalové hrátky 
Návštěva lyžařského svahu v Němčičkách 
Dle nabídky návštěva divadelních představení v 
Hustopečích 
 
 
 

 
 
 
 

 

 

 
 

 
 
 
 



Kulturní komise  
 
   Kulturní komise byla zvolena 
na druhém zasedání 
zastupitelstva obce ve 
složení:předseda komise Mgr. 
Petr Kadlec, členka komise 
Kateřina Pleskačová DiS., člen 
komise Stanislav Bíza.  
   Hlavní náplní práce komise 
bude pomoc a organizování 
kulturních akcí pořádaných 
obecním úřadem, ale i  pomoc 
místním organizacím 
s pořádáním jejich akcí, ať už se 
jedná o taneční zábavy, 
spolupořádání dětského dne, či 
pomoc místní chase při tradiční 
„Hodové zábavě“. Právě tradice 
v naší obci jsou to hlavní, co 
chceme udržovat, rádi bychom 
také obnovili tradice již dávno 
zapomenuté. 
   Nejen o tradicích bude naše 
práce. Už nyní plánujeme a 
promýšlíme spoustu aktivit, ze 
kterých si určitě vybere každý, 
od malých dětí a jejich rodičů až 
po naše starší spoluobčany. Jen 
doufáme, že při pořádání bude 
hojná účast těch, pro které 
budeme akce organizovat a to 
jste Vy. Určitě oceníme, když se 
budete chtít zapojit a nabídnete 
nám buď svou pomocnou ruku, 
či přispějete nějakým zajímavým 
podnětem, připomínkou k nějaké 
akci. (SB) 
Něco málo o 
ochotnících  
 
   Že ve Starovičkách funguje 
divadelní ochotnický soubor, 
který si dal jméno KADET, ví 
snad každý Štarvičák. Rádi 
bychom vás, čtenáře prvního 
čísla tohoto zpravodaje, 
informovali o historii souboru a 
o jeho současném životě.  
   Soubor v podstatě založila 
Lenka Hádlíková, tehdy ještě 
Lacinová, v roce 1997 na 
květnové zábavě při výstavě 
vína. Svým nadšením a 
přesvědčovacím talentem 
dokázala strhnout několik 
vytipovaných spoluobčanů a 
soubor byl na světě. Lenka měla 

již tehdy jasno v tom, co se bude 
hrát, a tak po usilovném 
nacvičování nezkušených 
neherců a po neméně usilovném 
přetváření původně 
nedivadelního sálu byla v září 
1997 představena před nabitým 
sálem Babička. 
   V dalších letech pak soubor 
pod režijním vedením Václava 
Haluzy nastudoval hru Každý 
něco pro vlast od Klicpery, O 
grunt od Svobodové – 
Goldmanové, Na letním bytě od 
Štolby a Dámy a husaři od 
Fredreho. Pak následovala zatím 
divácky nejúspěšnější Maryša 
pod režijní taktovkou Josefa 
Panice, v níž excelovala Petra 
Osičková, dále pohádka O 
zakletém hadovi, kterou 
režíroval Petr Kadlec až po nyní 
nastudovanou komedii 
Nepožádáš o manželku bližního 
svého. 
   Původní zakládající kolektiv 
souboru se rozrůstal podle 
potřeb každé nové hry; 
nejnovější posilou je Ivan Nečas. 
Každý nově příchozí člen je 
nezkušený coby herec; každý 
však se poměrně rychle zařadil 
do souboru a vyplnil mezeru. 
Před třemi lety to například byl 
Josef Holacký, tehdy již 60-tník, 
a velmi rychle a zdařile se naučil 
hereckému ,,řemeslu“ a doplnil 
soubor ve věkové kategorii, ve 
které by ochotníci potřebovali i 
nadále posílit. Přivítají zájem 
mužů ve věku zhruba 35 a více 
let; máte li někteří zájem o hraní 
divadla, kontaktujte bez ostychu 
kohokoliv ze souboru. Bez 
doplnění mužské části souboru 
není možné nastudovat většinu 
scénářů kvalitních her, v nichž 
právě převažují mužské role. 
Nedostatek mužů – herců 
v souboru prohloubil i Laďa 
Popovský, mimochodem velmi 
talentovaný herec od 
,,pánaboha“, který si po Maryši 
naordinoval pětiletou uměleckou 
pauzu. Mrzí nás to, citelně nám 
chybí, ale co se dá dělat, musíme 
se s tím vyrovnat. Právě pro 
nedostatek vlastních mužských 
herců jsme byli nuceni 

angažovat Zbyňka Hádera, 
zkušeného ochotníka 
z Hustopečí, abychom obsadili 
všechny role v současné hře. 
   Komedii Nepožádáš o 
manželku bližního svého od Jana 
Havláska soubor zahrál ve 
Starovičkách, Šakvicích, 
v Boleradicích v rámci 
Divadelní sešlosti, 
v Hustopečích na přehlídce 
Sousedské divadlo a zatím 
naposled ve Staré Břeclavi. 
   Mimochodem představení 
v Hustopečích bylo čtyřicátým  
představením souboru KADET 
od jeho vzniku. 
   Než tuto hru ,,zabalíme“, 
chceme ji ještě jednou představit 
doma, ve ,,štarvičském“ 
kulturním domě 29. prosince 
2006. Doufáme, že se přijdete 
podívat a pobavit se, protože 
každá vaše hojná účast a živá 
reakce na výkon herců je pro nás 
vzpruhou a motivací do další 
činnosti. 
Kadet  (JP)     
Vánoční strom   
 
   Jistě jste si mnozí všimli, že u 
kulturního domu stojí krásný 
vánoční strom. Téměř 10 metrů 
vysoký stříbrný smrk darovali 
nám všem manželé Šebestovi, na 
jeho vánoční výzdobě se 
podílely děti z mateřské a 
základní školy ve Starovičkách. 
D ě k u j e m e.    
 
               

                                                                        

 
 

 
 

 
 



 
TJ Sokol Starovičky 
 
   Nová soutěžní sezóna 
2006/2007 III.třídy fotbalového 
oddílu TJ Sokol Starovičky, 
začala několika změnami. 
Mužstvo bylo po 3 letech opět 
zařazeno do skupiny A. a tím se 
vrátilo mezi mužstva z okolí 
Břeclavi a Mikulova. Protože se 
jedná většinou o „B“ mužstva 
oddílů, která hrají krajské 
soutěže, očekávala se podzimní 
část velmi náročná. Další 
změnou bylo posílení trenérské 
funkce, kde se ke stávajícímu 
trenéru Václavu Hovězákovi 
přidal Milan Oliva. To vše bylo 
novým impulsem pro mužstvo, 
které se ale rozjíždělo pomalu. 
Zvykalo si na jiný herní styl a 
tak první body získalo až ve 
třetím soutěžním utkání. Protože 
výsledky mužstva nebyly úplně 
podle představ trenérů, podařilo 
se v polovině podzimní části 
zásluhou Milana Olivy, mužstvo 
posílit o čtyři zkušené a kvalitní 
hráče, kteří měli za sebou zápasy 
z vyšších soutěží Valašského 
kraje. Do týmu skvěle zapadli a 
okamžitě pozvedli hráčskou 
konkurenci v týmu a také jeho 
herní kvalitu. Hra mužstva se 
zápas od zápasu zlepšovala. 
Důkazem toho bylo i nečekané 
vítězství na hřišti vedoucího 
týmu soutěže Mikulova.  
   V průběhu soutěže bohužel 
postihlo mužstvo i několik 
zranění hráčů. Proto je velmi 
dobrým výsledkem umístění po 
podzimní části (ve které se 
předehráli i dvě soutěžní utkání 
jarní části) na 6. místě se ziskem 
22 bodů a skóre 21:22. Je to 
nejlepší umístění mužstva za 
několik posledních let. Střelecky 
se nejvíce dařilo Vladimíru 
Seďovi, který nastřílel 10 branek 
a zařadil se tak na průběžné třetí 
místo střelecké soutěže ve III. 
třídě skupiny A. Přejme si, aby 
dobrá hra a výsledky  

Tabulka  -  III. třída, sk. A   
Rk Tým záp + 0 - skóre body (Prav) 
1. Mikulov B 15 12 1 2 52 : 19 37 (13) 
2. Týnec 15 10 2 3 29 : 11 32 ( 8) 
3. Novosedly B 15 8 3 4 31 : 17 27 ( 3) 
4. Bavory B 15 7 3 5 30 : 27 24 ( 3) 
5. Lednice B 15 7 2 6 34 : 29 23 ( 2) 
6. Starovičky 15 7 1 7 21 : 22 22 (-2) 
7. Sok. Pavlov 15 5 4 6 21 : 22 19 (-5) 
8. Perná 15 6 1 8 21 : 32 19 (-5) 
9. Tvrdonice B 15 5 3 7 21 : 26 18 (-3) 
10. Žižkov 15 5 2 8 23 : 36 17 (-4) 
11. Zaječí 15 4 4 7 27 : 43 16 (-5) 
12. Kostice B 15 4 3 8 26 : 40 15 (-9) 
13. Sok. Ladná 15 4 2 9 22 : 26 14 (-7) 
14. FK Valtice 15 3 5 7 22 : 30 14 (-7) 
 
pokračovaly i v průběhu jarní části soutěže. Hráči a trenéři si nyní dopřávají 
zaslouženého odpočinku, aby se mohli po Novém roce plně zapojit do 
náročné zimní přípravy. 
   TJ Sokolu Starovičky se také podařilo během podzimní části vybudovat na 
hřišti nové střídačky a zajistit dvě nové sady dresů pro hráče, ve kterých se 
divákům představili v soutěžních utkáních. Vše by se samozřejmě nepodařilo 
bez přispění sponzorů a obětavé práce členů oddílu. Tímto jim všem 
děkujeme a věříme, že nám zachovají svou přízeň. 
   Protože se podařilo dát dohromady dostatečné množství dětí, byl na 
podzim obnoven oddíl fotbalových žáků. Prozatím se připravují a trénují, 
aby byli připraveni na novou sezónu 2007/2008 a mohli se do ní na jaře 
přihlásit. Žáci sehráli již tři přátelská utkání s žáky V. Pavlovic. První dvě 
utkání sice prohráli 0:4 a 0:6, ale třetí již remizovali 2:2. Teď se připravují na 
zimní trénink, který bude probíhat v tělocvičně pod dohledem a vedením  
trenérů, kterými jsou Vít Hovězák a Radek Horák. Obecní úřad vyjádřil svou 
podporu příspěvkem na pořízení nových dresů. 
   Všem fanouškům, sponzorům a členům fotbalového oddílu přejeme klidné 
prožití  Vánočních svátků a šťastný Nový rok 2007. (KJ) 
 
 
Myslivecké sdružení Starovičky 

   MS Starovičky vykonává právo myslivosti na 750 ha plochy v katastru 
obce Starovičky. V současné době má 21 členů.  
   Myslivost ve Starovičkách začali provozovat místní sedláci již na konci 
19.století. MS jako takové vzniklo po roce 1948. V roce 1982 bylo MS 
Starovičky spojeno s MS Šakvice. Tyto dva spolky utvořily jeden celek. Po 
jedenácti letech společného působení se v roce 1993 naše sdružení opět 
osamostatnilo a působí pod názvem MS Starovičky až do dnešních dnů.  
   Mezi hlavní aktivity členů MS, mimo lovu a péče o zvěř, patří každoroční 
pořádání  již tradiční Poslední leče a střeleckých závodů. Těchto akcí se 
každým rokem účastní široká veřejnost nejen ze Staroviček, ale i z blízkého 
okolí. Dále se každý rok snažíme ve spolupráci s honebním společenstvem a 
vedením obce zvelebit okolí naší obce výsadbou různých dřevin. Každoročně 
také přispíváme místní mateřské škole menší částkou peněz na uspořádání 
Dne dětí a nákup vánočních dárků.  
   Naším cílem do dalších let je v těchto aktivitách pokračovat a  tím alespoň 
v naší obci pozvednout dobré jméno a tradice České myslivosti. (MT) 



Oznámení   
Akciová společnost HANTÁLY oznamuje, že svoz 
domovního odpadu po vánočních svátcích se uskuteční 
v úterý 2. ledna 2007. 
 
 
 
 
Přehled kulturních akcí:    
 
Sobota 23.12.2006  
** Tradiční Zpívání u vánočního stromku se uskuteční 
v 17.00 hodin u kulturního domu. 
** Vánoční koncert dechové hudby Palavanka. 
Začátek v 18.00 hodin v kulturním domě. 
 

Neděle 24.12.2006  
** Dětská besídka v kostele sv. Kateřiny. Přednes 
básniček, koled a společné zpívání koled s ženským 
sborem. Začátek ve 20.00 hodin. 
** Půlnoční mše v kostele sv. Kateřiny. Začátek ve 
20.00 hodin (po skončení Dětské besídky). 
 
25.12.2006 – 30.12.2006 
** Šachový turnaj se uskuteční v hospodě U Tomků. 
Termín bude upřesněn vyhlášením v místním rozhlase. 
 
Pátek 29.12.2006    
** Derniéra představení „ Nepožádáš o manželku 
bližního svého“ divadelního spolku Kadet. Začátek 
představení bude včas upřesněn. 
 
Sobota 10. února 2007 
** Obecní krojovaný ples s předtančením Moravskou 
besedou v kulturním domě. K tanci a poslechu hraje 
dechová hudba Palavanka. 
 
Sobota 24. února 2007  
** Maškarní ples pořádá TJ Sokol Starovičky. Hraje 
skupina R-BOOM z Velkých Bílovic. Tombola. 
 
  

 
Máte chronické zdravotní potíže? Jste unavení? 
Navštívili jste lékaře a on Vám nedokázal 
pomoci? Vaše tělo pravděpodobně obsahuje více 
jedů než imunitní systém zvládá odstranit. 
 

Markéta Loskotová 
poradce pro zdraví   

 
otevírá novou poradnu na adrese Javorová 33, 
Hustopeče (vhodná je domluva na určitou hodinu) 
tel. 777 899 924,  
e-mail:loskotova.marketa@seznam.cz      
 
Přehled vánočních bohoslužeb: 
 
24. prosince 2006     10,00 hodin    20,00 hodin 
25. prosince 2006     10,00 hodin  
26. prosince 2006     10,00 hodin  
31. prosince 2006     10,00 hodin  
 1.  ledna      2007     10,00 hodin  
  
 
Starovičky na internetu    
 
   Jak mnozí jistě víte, má obec Starovičky také své 
internetové stránky. Na adrese www.starovicky.cz 
naleznete kromě tzv. povinně zveřejňovaných údajů 
také další aktuální informace ze života obce. Obecní 
úřad zde zveřejňuje usnesení zastupitelstva a další 
zajímavosti. Kromě údajů správy a samosprávy obce je 
zde možnost si prohlédnout bohatou, stále 
aktualizovanou fotogalerii – hody, novou výstavbu 
v obci, opravu kostela, Kadet, TJ Sokol a další. 
Naleznete zde i Starovičský zpravodaj v barevné 
elektronické podobě. 
   Obecní úřad nabízí touto cestou místním 
podnikatelům a živnostníkům možnost umístit svou 
reklamní vizitku (kontakty a popis činnosti) na 
internetových stránkách obce. Služba je bezplatná. 
Zájemci získají bližší informace na obecním úřadě.
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